


Přípravný výbor pro konání místního referenda v

Vážené spoluobčanky a spoluobčané, vážené sousedky a 

Ve dnech 8. a 9 října 2021 se v

současně s volbami do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 

Dovolujeme si Vás tímto srdečně pozvat ve dnech 8. a 9. října letošního roku k
netradičně dvě volební urny. Na rozdíl od početných volebních lístků do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
ČR, budou v místním referendu pouze dvě otázky s

1. otázka 

„Souhlasíte s tím, aby zastupitelstvo městysu Ševětín zamítlo změnu územního 
měla být vybudována nová technologická linka na zpracování kamene a jeho skladování na území městyse 
Ševětín v prostoru za bývalým zemědělským družstvem směrem na Mazelov?“

ANO znamená, že nikdy nebude realizována drtička a skl

2. otázka 

„Jste PROTI provozu stávající drtící linky kamene a dalšímu prodlužování těžby v
zásadně zhoršují životní podmínky, obtěžují prachem, hlukem, otřesy a dopravou, a souhlasíte s
zastupitelstvo městyse Ševětín podniklo veškeré kroky a opatření, aby dalšímu prodlužování těžby a drcení 
kamene v katastrálním území Ševětína zabránilo?“

ANO znamená, že jste proti provozu stávající drtící linky a prodlužování těžby v Ševětíně.

Jak dlouho to ještě budeme muset snášet? Dalších 100 let?

Rozhodnutí o naší budoucnosti a budoucnosti našich dětí náleží 
Ševětíňačkám a Ševětíňákům!

Kámen drtí nejen srdce, ale ničí dlouholetá přátelství a příbuzenské vztahy,
 a to je to nejhorší, co kvůli kameni potkalo obyvatele Ševětína.

ýbor pro konání místního referenda v Ševětíně -  www.sevetinbezlomu.cz

Vážené spoluobčanky a spoluobčané, vážené sousedky a sousedi, přátelé!

Ve dnech 8. a 9 října 2021 se v Ševětíně uskuteční  

volbami do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 

místní referendum 

Dovolujeme si Vás tímto srdečně pozvat ve dnech 8. a 9. října letošního roku k volbám,
Na rozdíl od početných volebních lístků do Poslanecké sněmovny Parlamentu 

místním referendu pouze dvě otázky s jednoduchými odpověďmi: 

tím, aby zastupitelstvo městysu Ševětín zamítlo změnu územního plánu, na základě kterého by 
měla být vybudována nová technologická linka na zpracování kamene a jeho skladování na území městyse 

prostoru za bývalým zemědělským družstvem směrem na Mazelov?“ 

ANO znamená, že nikdy nebude realizována drtička a skládka kameniva za bývalým JZD.

„Jste PROTI provozu stávající drtící linky kamene a dalšímu prodlužování těžby v stávajícím lomu, které 
zásadně zhoršují životní podmínky, obtěžují prachem, hlukem, otřesy a dopravou, a souhlasíte s

elstvo městyse Ševětín podniklo veškeré kroky a opatření, aby dalšímu prodlužování těžby a drcení 
katastrálním území Ševětína zabránilo?“ 

ANO znamená, že jste proti provozu stávající drtící linky a prodlužování těžby v Ševětíně.

Jak dlouho to ještě budeme muset snášet? Dalších 100 let? 

 
Rozhodnutí o naší budoucnosti a budoucnosti našich dětí náleží nám všem,

Ševětíňačkám a Ševětíňákům! 

nejen srdce, ale ničí dlouholetá přátelství a příbuzenské vztahy,
a to je to nejhorší, co kvůli kameni potkalo obyvatele Ševětína. 
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sousedi, přátelé! 
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Na rozdíl od početných volebních lístků do Poslanecké sněmovny Parlamentu 

plánu, na základě kterého by 
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ANO znamená, že jste proti provozu stávající drtící linky a prodlužování těžby v Ševětíně. 
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1. Proč místní referendum? 
Jedná se o klíčové rozhodnutí pro budoucí životní podmínky v městysu Ševětín na 
desítky let dopředu. Domníváme se, že rozhodnutí o věcech, které ovlivní životy občanů 
Ševětína na desítky let, by mělo být s občany řádně projednáno a následně učiněno v 
souladu s jejich názorem. 

 
2. Je třeba bát se výsledků referenda? 

Členové přípravného výboru opakovaně vyzývali městys Ševětín, aby vyhlásil 
referendum, bohužel marně. Přípravný výbor proto zformuloval otázky do referenda a 
osobně s nimi seznámil naprostou většinu obyvatel Ševětína.  
Pro místní referendum byly splněny veškeré náležitosti, vedení městysu Ševětín se 
přesto bránilo jeho vyhlášení podáním kasační stížnosti. Platnost referenda v plném 
znění nakonec musela být vyhlášena Krajským soudem a potvrzena Nejvyšším správním 
soudem. Čí zájem zde zastupitelstvo městyse brání? 

 
3. Proč bychom neměli naletět na pěkné řeči? 

Při rozšiřování těžby v současném lomu Ševětín v roce 2002 byl deklarovaný objem těžby 
350 000 tun/rok, max. 500 000 tun/rok. Tato čísla vzala brzy za své, objem těžby vzrostl 
několikanásobně (přes 1,5 mil tun/rok). Také původní termín ukončení těžby (do roku 
2015) se postupně vzdaluje a neustále posouvá. Ještě vloni při prezentaci v kině firma 
Kámen a Písek hovořila o těžbě na dalších 10 let (do roku 2030), nyní o rok později již 
hovoří o 15-ti letech (do roku 2036).  
 

4. Je opravdu jen na nás, jak se rozhodneme! 
Přesun a výstavba nové linky na úpravu kamene na polích za bývalým JZD směrem na 
Mazelov nejsou v současné době možné, protože jsou v rozporu s územním plánem 
městysu Ševětín. Vlastník pozemků už navrhl změnu územního plánu (Změna č. 5), ale 
nemá na provedení změny automaticky nárok. Přestože bylo prezentováno více variant 
umístění linky a jejích částí, navržená změna se stále týká celé plochy! Rozhodnutí závisí  
pouze na zastupitelstvu městysu, které bude muset respektovat výsledky hlasování 
občanů v místním referendu.  

 

5. Současný lom - Budoucnost je v našich rukách 
Současná linka na úpravu kamene je na pozemcích městysu Ševětín, KaP je zde v nájmu. 
Nájemní smlouva byla uzavřena za účelem zpracování kamene ze současného 
dobývacího prostoru Ševětín. Tedy ne na zpracování kamene z nového lomu Kolný. To by 
bylo možné pouze po změně podmínek nájemní smlouvy. Nájemní smlouvu může vedení 
městysu změnit, ale musí opět respektovat výsledek rozhodnutí občanů v místním 
referendu.  
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6. Nenecháme se vodit za nos! 
Pro těžbu v lomu Kolný musí být vystavena nová linka na úpravu kamene, a to současně 
s otevřením nového lomu, přičemž není nutné umístění nové linky na katastru Ševětína. 
Není reálné, že by současná linka byla v provozu až do roku 2059, když nebude mít co 
drtit. Nenechme se zastrašit hrozbou dalších desítek let provozu současné linky.  

 

7. Požadujeme jen to, na co máme nárok 
Rekultivaci starého lomu slibuje KaP již desítky let, lom byl zavezen, ale dále se nic 
neděje. Rekultivace dobývacího prostoru po ukončení těžby je základní zákonnou 
povinností každého těžaře, nejde tedy o ochotu nebo dobrou vůli! Nepotřebujeme nový 
lunapark, ani vzdušné zámky, ale jen splnění zákonných povinností ze strany KaP. 
Většinu slibů, projektů a plánů stejně vzal čas a zapadala prachem. Toho jediného jsme 
se zatím dočkali vrchovatou měrou. 
 

8. Ševětín je a bude naším domovem 
V aktuálním územním plánu je území pro novou linku určené k výstavbě rodinných 
domků a park. Stavebních parcel je v Ševětíně citelný nedostatek, opravdu je chceme 
nahradit haldou kamení a oblaky prachu? Je budoucnost Ševětína v dostupném bydlení a 
přívětivém prostředí k životu nebo bude místem pro jednu velkou průmyslovou zónu? 
 

9. Dobrá vizitka-návštěvníci vítáni 
Umístění nové linky je přímo na příjezdu do městysu od turisticky atraktivního 
Třeboňska. Každého návštěvníka Ševětína přívětivě uvítá prach a hluk kamenolomu, 
nové plány a změny projektu představené 8.9.2021 na tom nic nezměnily. Je to vizitka, 
kterou se chceme prezentovat ve 21. a i 22. století?  

 
Tak to známe dnes. Budeme jen vzpomínat? 

Přípravný výbor pro konání místního referenda v Ševětíně:  
Bohuslav Kubeš, Daniel Jírovec, Jiří Hůlka, Josef Kubeš, Roman Mašek, Petr Veselý, Michal Semera, Václav Plášil. 


